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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 31. května 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Tomáš Kňourek, místopředseda Rady ČRo, 

Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Miroslav Dittrich, členové Rady ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo, Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, Michal Stehlík, 

členové Rady ČRo,   

DK:  Filip Hejl, předseda dozorčí komise 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

      

1. Zahájení 

 

2. Informace z DK – F. Hejl 

 

3. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 4. a 17. 5. 2017 

 

4. Setkání s vedením ČRo 11:15, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger,  

                  ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna,  

                  ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- Příprava veřejné schůze 

- Různé 

 

5. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendru 

 

6. Analýza zahraničního vysílání ČRo a expertíza veřejné služby 

 

            7.   Stížnosti a podněty posluchačů  - stanovisko B. Tachecí k reakci Dr. Sedlákové 

 

            8.   Příprava veřejné schůze 

 

            9.   Různé  

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen, P. Šafařík navrhl projednat bod 

5) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendr před setkáním s vedením rozhlasu, 

s čímž přítomní souhlasili.  

 

2) Informace z DK – Na úvod H. Dohnálková informovala o schůzce předsedkyně Rady s F. Hejlem a 

J. Chytilem z dozorčí komise ohledně právního stanoviska k prodeji zámku v Přerově nad Labem. Jak 

již uvedla na jednání dozorčí komise, kde byla přítomna, uvítala by schůzku ohledně tohoto prodeje 

s právníky z DK, zástupci Rady a vedením ČRo. Původně zamýšlela, aby se z Rady zúčastnilo 

předsednictvo, ale účast nabídla i dalším členů Rady ČRo. Upozornila, že prodej zámku v Přerově není 

zas tak aktuální, více spěchá prodej chaty na Špičáku, o jehož prodeji má DK pochybnosti, zatím ho 
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Radě DK nedoporučila schválit a vyžádala si další znalecký posudek, který by měl být hotov asi do 14 

dnů, přesný termín vedení ČRo zatím neoznámilo. Je možné, že bude nutné svolat mimořádnou 

veřejnou schůzi, kde by byl prodej chaty na Špičáku projednáván. 

F. Hejl informoval o jednání dozorčí komise, které se konalo dne 23. 5. 2017. Materiály k prodeji 

objektu na Špičáku vedení ČRo zařadilo mezi nájemní smlouvy a byly pro posouzení nedostatečné. 

Proto si DK vyžádala od vedení ČRo doplňující materiály, přičemž některé ze starších materiálů, které 

byly předchozí DK již dodány v minulosti, dohledala a DK předložila tajemnice Rady. Hodnota 

předmětné nemovitosti dle znaleckého posudku v průběhu posledních let podstatně klesla, vedení 

rozhlasu pokles ceny zdůvodnilo celkovým chátráním – do objektu se již neinvestovalo a neprováděla 

se ani údržba. DK zatím o prodeji objektu nehlasovala a vyžádala si od vedení ČRo dodatečný materiál 

(souhrnný materiál o procesu prodeje nemovitosti včetně fotografické dokumentace), který byl DK 

dodán ihned následující den. I po tomto vysvětlení se DK rozhodla vyžádat na vedení ČRo revizní 

posudek, který by celkový postup prodeje nemovitosti shrnul a objasnil výrazný pokles ceny. Po 

seznámení s tímto revizním posudkem dodá Dozorčí komise Radě ČRo stanovisko k prodeji. P. 

Šafařík se podivil velkému poklesu ceny a upozornil na to, že v posledních dvou letech hovoří zprávy 

o výrazném vzestupu poptávky po rekreačních objektech a o s tím spjatém nárůstu cen těchto 

nemovitostí; na doklad toho citoval z jednoho novinového článku. Proběhla debata, které se zúčastnil 

F. Hejl, H. Dohnálková a P. Šafařík, v jejímž závěru se radní shodli dotázat se vedení rozhlasu, zda na 

chatě na Špičáku je prováděna pravidelná údržba a zda je zajištěn nějaký dozor. Všichni radní obdrží 

zmíněný obsáhlý materiál k dané nemovitosti. 

Dále F. Hejl informoval o právním posudku na prodej zámku v Přerově nad Labem, který vypracoval 

P. Šmelhaus a z nějž plyne, že jediný možný prodej je nejvyšší nabídce. DK si vyžádala zadávací 

dokumentaci VZ na prodej, kterou má již vedení rozhlasu připravenu a přislíbilo Radě i DK předložit 

k seznámení. V právním posudku, který vypracoval F. Hejl za dozorčí komisi, polemizuje s právním 

rozborem P. Šmelhause z ČRo. F. Hejl poukázal na veřejný zájem, který ve svém posudku P. 

Šmelhaus ignoruje, ale v zadávací dokumentaci na prodej se objevuje. H. Dohnálková uvedla, že Rada 

má nyní k dispozici právní posudky jak od vedení ČRo, tak od své DK. Za sebe vyjádřila názor, že 

pokud bude více uchazečů, kteří uvedou záměr, ke kterému by měla být nemovitost užita a hodnotící 

komisi bude předloženo několik „podobných“ záměrů, které budou reflektovat veřejný zájem (jako 

příklad uvedla zařízení pro seniory, zařízení pro sociálně slabé matky s dětmi, dětský domov apod.) 

bude se takto specifikovaný záměr velmi těžko posuzovat. Z právnického hlediska by byl dle jejího 

mínění prodej za nejvyšší nabídku nejtransparentnější, ale je si zároveň vědoma nutnosti veřejný zájem 

zohlednit. Situace tak není jednoduchá. P. Šafařík uvedl, že se vlastně nejedná o nijak dramatickou ani 

složitou věc, jak se někdy může z jednání jevit. Za důležité označil, aby vedení ČRo na Radu 

nevytvářelo tlak prostřednictvím sporných či přímo zavádějících tvrzení, jako bylo v daném případě 

právní stanovisko ČRo postulující, že radní mají stejně jako vedení ČRo povinnost jednat jako řádný 

hospodář, a používající analogii k odpovědnosti obecních zastupitelů. P. Šafařík uvedl, že obě zmíněné 

teze, s nimiž vyjádřili nesouhlas právníci DK, podle jeho názoru působily jako prostředek 

nekorektního tlaku na rozhodnutí radních ve smyslu přístupu „prodat zámek v Přerově n. Labem lze 

jen za nejvyšší cenu“, tj. jako i prostředek k oslabení faktické váhy hlediska veřejného zájmu. H. 

Dohnálková konstatovala, že žádný tlak ve věci prodeje zámku v Přerově nad Labem od vedení ČRo 

směrem k Radě nepociťuje. 

Závěrem diskuze H. Dohnálková iniciovala pracovní schůzku všech tří subjektů – Rady ČRo, DK a 

vedení ČRo nad těmito tématy: prodej zámku v Přerově nad Labem a prodej nemovitosti na Špičáku, 

schůzce bude vymezen čas 14. 6. 2017 od 13-14h, tedy na začátku plánovaného jednání předsednictva 

Rady ČRo. Vedení rozhlasu budou emailem postoupeny teze právního stanoviska DK, aby se na 

jednání mohlo připravit. 

F. Hejl se v závěru dotázal, zda již má dozorčí komise uzavřít projednávání akcí Brexit a Půlstoletí 

s Cimrmanem, M. Vích zpracoval k těmto akcím závěrečné stanovisko, a zda se má věnovat problému 

s autorskými právy, které zaznělo i v médiích, což předsedkyně Rady potvrdila, závěrečné stanovisko 

M. Vícha radní přivítají.  

 

Z jednání odešel F. Hejl.  
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3) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 4. 2017 a 17. 5. – H. Dohnálková připomněla 

doplnění k zápisu z jednání předsednictva Rady 26. 4. od P. Šafaříka, ke kterému již nebyly žádné 

připomínky. 

Proběhla debata přítomných radních k doplňujícím pasážím v návrhu zápisu ze dne 17. 5. 2017 od P. 

Šafaříka, v jejímž závěru se radní shodli postoupit na dnešní veřejnou schůzi znění s tímto doplněním. 

 

4) Setkání s vedením ČRo 11:15, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger,  

    ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna,  

    ředitel komunikace a vnějších vztahů ČR 

 - Příprava veřejné schůze – R. Zavoral požádal předsedkyni Rady o zařazení bodu – personální 

změna ve vedení ČRo do programu dnešní veřejné schůze. K dnešnímu dni končí pracovní poměr 

v ČRo R. Kohoutovi, řediteli Ekonomiky a správy, od 1. 6. dochází ke změně organizační struktury 

ČRo. 

Oddělení správy majetku bude nově převedeno pod odbor techniky, jehož ředitelem je K. Zíka a úsek 

Ekonomika bude mít nově dva odbory – ekonomický a odbor poplatků. Ředitelem ekonomického 

úseku bude od 1. 6. jmenován M. Vojslavský. Na dnešní veřejné schůzi by mělo být přijato usnesení o 

těchto změnách, s čímž předsedkyně Rady souhlasila. M. Vojslavský bude na veřejné schůzi přítomen 

pro představení a případné dotazy radních.  

Informace o poslechovosti bude na veřejné schůzi prezentovat J. Baxa, vedoucí Analytického a 

výzkumného oddělení a J. Malina, pověřený ředitel Nových médií. 

Dále R. Zavoral informoval, že od 1. 6. 2017 bude spuštěno řádné digitální vysílání DAB+ Českého 

rozhlasu ve spolupráci s Českými Radiokomunikacemi na území Prahy a Středočeského kraje, kterým 

rozhlas naplňuje usnesení vlády z minulého roku. Do tohoto vysílání budou zahrnuty jak celoplošné 

stanice ČRo, regionální stanice Regina, Region Praha a Střední Čechy, tak i 4 internetové stanice 

rozhlasu. V dalších lokalitách – Brně, Ostravě a v Plzni Český rozhlas plánuje zahájit řádné digitální 

vysílání za půl roku. Nyní je pokrytí 40% populace, ale rozhlas by rád pokrytí rozšířil. Český rozhlas 

jedná i se Škodou auto o spolupráci na přijímačích v autech z tohoto koncernu. R. Zavoral upozornil 

na možné protesty ze strany komerčních rádií k tomuto vysílání.   

R. Zavoral se obrátil na P. Šafaříka se žádostí o nezatěžování pracovníků oddělení veřejných zakázek i 

6‒7 emaily denně s dotazy a informacemi k harmonogramu na 6. minitendr na analýzy pro Radu, jeho 

pracovníci mluví již o šikaně. Ze strany pracovníků VZ J. Hanibala a J. Baxy jde o dobrou vůli proces 

urychlit, např. kolega J. Baxa se iniciativně sešel s jedním z dodavatelů ve svém volném čase, jelikož 

na smlouvě chyběl jeho podpis a pokud má P. Šafařík pocit nesprávného fungování, požádal ho, aby se 

obracel přímo na generálního ředitele. H. Dohnálková doplnila, že jí není známo, že by se proces 

s podpisy minitendru zdržoval, a že již na minulém zasedání Rady uvedla, že neví, jak by mohla 

přispět k urychlení celé záležitosti, korespondenci mezi P. Šafaříkem a oddělením veřejných zakázek 

dostává v kopii. Dala do úvahy, aby emaily ohledně minitendrů P. Šafařík zasílal předsedkyni a ta by 

je postoupila GŘ a adresátům z oddělení veřejných zakázek.  

P. Šafařík označil výrok R. Zavorala o zasílání velkého množství e-mailů a o údajné šikaně za 

nepravdivé a za hrubou dehonestaci. Sdělil, že e-mailovou komunikaci zasílá předem dohodnuté 

kontaktní osobě a předsedkyně H. Dohnálková je vždy v kopii této komunikace. Zdůraznil, že jde o 

model trvající bez problémů zhruba dva roky a že k těm e-mailům, které vždy formuloval slušně, patří 

například i předběžné dotazy na možné termíny jednání hodnotící skupiny (HS), což je nezbytné pro 

včasnou domluvu o časových možnostech příslušných radních a externího člena HS. P. Šafařík 

zdůraznil, že dosud nikdy neobdržel ohledně dané e-mailové výměny ani od H. Dohnálkové, ani od 

kontaktní osoby v ČRo žádné námitky atp. a že je ta komunikace dle dohodnutého modelu nezbytná 

pro průběžné informování radních o tom, jak proces přípravy minitendrů probíhá. Emaily nejsou tajné 

a kolegové mohou posoudit, zda se jedná o šikanu. P. Šafařík zopakoval, že výrok R. Zavorala o 

četnosti a charakteru e-mailové komunikace k procesu minitendrů je nepravdivý a že to pokládá za 

pokus o dehonestaci; následně vyzval R. Zavorala, aby takové věci říkal veřejně, tedy na veřejné 

schůzi Rady ČRo. P. Šafařík jako příklad informací ohledně zprocesování 6. minitendru uvedl, že na 

minulém jednání 17. 5. 2017 bylo vedením rozhlasu sděleno, že jeden subjekt již smlouvu podepsanou 

poslal. Následně bylo kontaktní osobou ČRo sděleno, že šlo o dodavatele připravujícího v 6. 

minitendru 2 analýzy a že s podpisy netřeba čekat na příchod smluv od ostatních dodavatelů, přesto 
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byly generálním ředitelem tyto dvě smlouvy podepsány až po týdnu společně se smlouvami dalších 

dodavatelů, ne do 2 dnů, jak uváděl GŘ minule. Následovala debata, které se zúčastnil P. Šafařík, R. 

Zavoral a H. Dohnálková, na jejímž závěru bylo dohodnuto, že styčnou osobou pro komunikaci ve 

věci analýz pro Radu ČRo bude výhradně generální ředitel, všechny emaily tedy budou adresovány 

přímo generálnímu řediteli. Systém, kdy za Radu ČRo materiály a dotazy ve věci analýz pro Radu 

ČRo směřuje směrem k vedení ČRo (nyní přímo ke GŘ) P. Šafařík, zůstává nezměněn. H. Dohnálková 

dodala, že předsednictvo Rady informace o stavu zakázky dostává a přimlouvá se za to, aby tato 

agenda nebyla přeceňována a jak již uvedla, pro Radu ČRo jsou analýzy důležité, ale nejsou prioritou, 

i když je P. Šafařík jiného názoru. 

R. Zavoral shrnul dosavadní stav zakázky 7. minitendru – pokud vedení rozhlasu dostane zadání 

zakázky 1. 6., mohl by být tendr vyhlášen 2. 6. ve lhůtě 5 pracovních dní (obvykle je lhůta 10-15 

pracovních dní), poté by byla možná schůzka hodnotící skupiny 14. 6., jak se na tuto možnost ptal P. 

Šafařík. 

- Různé – H. Dohnálková uvedla, že by ráda iniciovala pracovní schůzku s vedením ČRo a zástupci 

Rady a DK k prodeji zámku v Přerově nad Labem. Byla by projednána fakta, která Rada obdržela, a 

prošla by se detailně právní stanoviska od P. Šmelhause za vedení ČRo a právní stanoviska od dozorčí 

komise Rady. Stanovisko DK bude postoupeno vedení ČRo, aby se mohlo na jednání připravit. 

Navrhla termín 14. 6. v 13 hod před jednáním Rady, z DK se jednání zúčastní F. Hejl a J. Chytil, 

s čímž zástupci vedení ČRo souhlasili. R. Zavoral uvedl, že prodej zámku v Přerově není v tuto chvíli 

příliš aktuální, vedení rozhlasu zvažuje, zda tento objekt v letošním roce vůbec prodat, jelikož vejde 1. 

7. 2017 v platnost novela zákona o DPH, bude mít rozhlas dostatek finančních prostředků a prodejem 

zámku by nastal problém efektivně prostředků z prodeje využít. H. Dohnálková přesto uvedla, že by 

ráda schůzku uskutečnila, a rovněž oznámila, že cítí jako nutné, aby na příští veřejné schůzi zazněly 

souhrnné informace ve věci prodeje zámku v Přerově nad Labem. Na této pracovní schůzce by se ráda 

Rada věnovala i prodejem chaty na Špičáku, kterému se na minulém jednání věnovala DK a není 

jednotná ve schvalovacím procesu tohoto prodeje. Jelikož se jedná o urgentní záležitost, požádala DK 

o revizní posudek minulých posudků, podle kterých cena nemovitosti v průběhu 4 let hodně klesla. R. 

Zavoral uvedl, že mluvil s předsedou DK a akceptuje nový revizní posudek, jelikož však rozhlas musí 

postupovat podle zákona o veřejných zakázkách, musel být na posudek vypsán tendr, nicméně by měl 

být hotov 13. 6. a 14. 6. by mohl být prodej na pracovní schůzce projednán. Jakmile bude posudek 

hotov, bude zaslán jak Radě ČRo, tak její dozorčí komisi. H. Dohnálková se dotázala, zda bude stačit 

případný prodej zařadit na program veřejné schůze 28. 6. 2017, R. Zavoral potvrdil toto datum jako 

nejzazší termín, jelikož zájemce o objekt má sjednanou koupi prostřednictvím hypotéky, kterou by 

pozdější termín ohrozil.     

Závěrem H. Dohnálková informovala vedení ČRo, že témata jednání k zahraniční cestě Rady ČRo do 

Francie budou v brzké době zaslána J. Hošnovi. 

 

 

5) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – témata pro přípravu 7. minitendru – P. Šafařík 

informoval o návrhu zadání k tomuto minitendru, které po schválení an. skupinou zaslal všem radním 

před dvěma dny emailem. Zabývá se vysíláním k zákonu o ochraně krajiny a Národnímu parku 

Šumava, do výběru vysílání byly zařazeny jak celoplošné stanice Radiožurnál, Plus a Dvojka, tak i 

regionální stanice Plzeň a České Budějovice, jejichž vysílání se týká problematika NP Šumava, o němž 

se v souvislosti s daným zákonem diskutovalo nejvíce. Byl určen cenový strop zakázky, analytická 

skupina zadání odsouhlasila, a jelikož radní také nemají k zakázce připomínky, bude zadání 

postoupeno vedení ČRo. Nakonec byl mezi přítomnými členy analytické skupiny Rady ČRo 

odsouhlasen termín schůze hodnotící skupiny k 7. minitendru ve středu 28. června od 16 hod.  
  
 

 

6) Analýza zahraničního vysílání ČRo a expertíza veřejné služby – P. Šafařík připomněl svůj email 

s doplňující informacemi k těmto analýzám, radní zatím na jeho informace nereagovali. Vzhledem 

k pokročilému času a přítomnosti malého počtu radních byl tento bod přesunut k projednávání na 

jednání Rady ČRo dne 14. 6. 2017. 
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7) Stížnosti a podněty posluchačů  - stanovisko B. Tachecí k reakci Dr. Sedlákové – H. 

Dohnálková 

připomněla stanovisko B. Tachecí k vyjádření dr. Sedlákové na stížnost B. Tachecí ohledně analýzy 

Mediální reprezentace amerických prezidentských voleb roku 2016 ve vybraných pořadech Českého 

rozhlasu. H. Dohnálková již žádné doplňující informace nežádat a na webových stránkách Rady 

stížnost B. Tachecí a vyjádření týmu dr. Sedlákové nezveřejňovat, s čímž přítomní souhlasili. 

T. Kňourek shrnul stížnosti, které jsou připraveny na dnešní veřejnou schůzi, P. Šafařík navrhl upravit 

odpověď na stížnost M. Adámka a M. Pethse a připojit odkazy na analýzy, které nechala Rada ČRo 

vypracovat. T. Kňourek upraví texty odpovědí a dodá tajemnici Rady. 

 

8) Příprava veřejné schůze - H. Dohnálková zařadila do programu na veřejnou schůzi bod – 

personální změna ve vedení ČRo, text usnesení tajemnice zkonzultuje s vedením ČRo. P. Šafařík 

navrhl usnesení týkající se doplnění analýzy vedení ČRo k Analýze k problematice mediální 

reprezentace návrhů na zdanění finančních náhrad církevních restitucí a souvisejících témat roku 

2016 v pořadech ČRo, které navrhl zařadit k projednávání na veřejné schůzi již v březnu, a upozornil, 

že by se tomuto tématu měla Rada i nadále věnovat a přijmout k němu nějaké závěry. Po následné 

debatě se přítomní radní shodli věnovat se tomuto tématu jak na jednání předsednictva 28. 6., tak na 

veřejné schůzi. H. Dohnálková připomněla materiál, který si Rada vyžádala od vedení ČRo ve věci: 

jak se letos věnoval rozhlas výročí okupace 1939, a navrhla věnovat se mu na příštím jednání Rady, 

s čímž přítomní radní souhlasili.  

 

9) Různé – H. Dohnálková informovala o stavu veřejné zakázky na právní služby pro Radu ČRo, na 

jednání DK konzultovala zadání s vedoucím oddělení veřejných zakázek J. Hanibalem, vzhledem 

k tomu, že sloučení s veřejnou zakázkou na další právní služby pro ČR by bylo až za několik měsíců, 

upřednostnila pro radu samostatnou veřejnou zakázku, která bude zkrácena na 2 roky z původních 4 

let, původní zadání po konzultaci radních bylo zjednodušeno a upravená zadávací dokumentace bude 

postoupena J. Hanibalovi, o dalším postupu budou již tradičně radní informováni emailem.   

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

červen    14. 6.   13.00 jednání předsednictva     

               28. 6.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

 

červenec 12. 7.   13.00 jednání předsednictva     

26. 7    10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.   13.00 jednání předsednictva     

30. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

září  13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

  20. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen  11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

25. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice) 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


